
 

 

Protokół Nr XX/2016 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 31 maja 2016r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 10
00

 

Zamknięcie obrad – godz. 13
20 

 

 

Ustawowy skład Rady Gminy Wierzchowo stanowi 15 radnych. 

W obradach XX Sesji Rady Gminy Wierzchowo wzięło udział 13 radnych, według listy 

obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

W posiedzeniu uczestniczyli także: Wójt Gminy Jan Szewczyk, Sekretarz Gminy Tomasz 

Suchoński, Skarbnik Gminy Urszula Lew oraz 15 innych zaproszonych osób, według listy 

obecności stanowiącej załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Obradom przewodniczył: Andrzej Kaczorkiewicz – Przewodniczący Rady Gminy 

Wierzchowo. 

 

Obrady protokółowały: 

 

1. Katarzyna Misiun – podinspektor ds. wymiaru podatków i opłat 

2. Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady 

 

Ad. 1 i 2 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz o godz. 10
00

 otworzył XX Sesję Rady 

Gminy Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. 

 o samorządzie gminnym oraz § 20 Statutu Gminy Wierzchowo. Po powitaniu radnych i gości 

zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji 

uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, iż porządek obrad dzisiejszej 

sesji został przekazany radnym w terminie wskazanym w §20 pkt 3 Statutu Gminy 

Wierzchowo. Dla przypomnienia odczytał proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XIX Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z prac Rady w okresie międzysesyjnym. 

6. Informacja Przewodniczących komisji stałych Rady Gminy z prac w okresie 

międzysesyjnym 

7. Interpelacje i zapytania Radnych. 

8. Trybuna obywatelska. 



9. Rozpatrzenie sprawozdania i ocena wykonania budżetu Gminy Wierzchowo za rok 

2015 – debata absolutoryjna Radnych nad: 

1) sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Wierzchowo za rok 2015, 

2) sprawozdaniem finansowym za rok 2015, 

3) opinią Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie w 

sprawie wydania opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu w 2015r., 

4) wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

Wierzchowo absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2015, 

5) opinią Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie w 

przedmiocie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Wierzchowo z tytułu wykonania budżetu za rok 2015, 

6) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 

2015 oraz sprawozdania z wykonania budżetu za 2015 rok – druk nr 106, 

7) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wierzchowo 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2015 rok – druk nr 107. 

10. Podjęcie uchwał: 

a. w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2016 rok – druk nr 

108; 

b. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Wierzchowo – druk nr 109, 

c. w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia i przyjęcia do 

realizacji planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Wierzchowo na 

lata 2015-2020 – druk nr 110. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

12. Komunikaty i sprawy różne. 

13. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu 13 maja 2016r. do Rady Gminy Wierzchowo 

wpłynęła skarga Stowarzyszenia Przedsiębiorczości i Inicjatyw NOWATOR z siedzibą w 

Kaliszu Pomorskim na działania Wójta Gminy Wierzchowo. 

Zgodnie z przyjętą przez Radę Gminy Wierzchowo procedurą postępowania, skargę co do 

zasadności zarzutów poruszanych w skardze badała Komisja Rewizyjna. Zgodnie z art. 237 

Kodeksu postępowania administracyjnego organ właściwy do załatwienia skargi powinien 

załatwić skargę bez zbędnej zwłoki, nie później jednak niż w ciągu miesiąca. 

W związku z powyższym rozszerza porządek obrad sesji w punkcie 10 „10. Podjęcie 

uchwał.” o podpunkt d: 

„d. w sprawie rozpatrzenia skargi Stowarzyszenia Przedsiębiorczości i Inicjatyw NOWATOR 

z siedzibą w Kaliszu Pomorskim na działania Wójta Gminy Wierzchowo – druk nr 111.” 

 

Ponadto, w dniu 30 maja 2016r. wpłynął wniosek Wójta Gminy o wprowadzenie pod obrady 

sesji Rady Gminy Wierzchowo w dniu 31 maja 2016r. dodatkowego projektu uchwały w 

sprawie zaopiniowania projektu planu aglomeracji Wierzchowo – druk nr 112. 

Konieczność pilnego podjęcia przedkładanego projektu uchwały wynika z pisma Marszałka 

Województwa Zachodniopomorskiego z dnia 24 maja 2016r., w którym zwrócił się do Rady 

Gminy Wierzchowo o zaopiniowanie projektu planu aglomeracji Wierzchowo. Zmiana granic 

aglomeracji umożliwi Gminie Wierzchowo pozyskiwanie środków unijnych w zakresie 

budowy sieci kanalizacji sanitarnej. Z uwagi na planowany w czerwcu 2016r. termin podjęcia 

przez Sejmik Województwa Zachodniopomorskiego uchwały w sprawie aglomeracji 

Wierzchowo niezbędne jest zaopiniowanie w/w planu na sesji Rady Gminy Wierzchowo w 

miesiącu maju 2016r. 



Wójt Gminy Jan Szewczyk informował na posiedzeniach wszystkich komisji Rady Gminy o 

potrzebie zmiany aglomeracji Wierzchowo w celu możliwości pozyskiwania środków 

unijnych w zakresie budowy sieci kanalizacji sanitarnej. 

Powyższy wniosek Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poddał pod głosowanie. 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” wniosek przyjęła. 

 

Przewodniczący obrad Andrzej Kaczorkiewicz zapytał, czy ktoś z Radnych lub Wójt chciałby 

uzupełnić zaproponowany porządek obrad o dodatkowe punkty lub o inne istotne dla Rady 

lub naszej społeczności samorządowej zagadnienia bądź sprawy, ewentualnie chciałby 

zaproponować zdjęcie z porządku obrad któregoś z tematów? 

Radni i Wójt nie zgłosili innych zmian do porządku obrad. 

 

Porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XIX Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z prac Rady w okresie międzysesyjnym. 

6. Informacja Przewodniczących komisji stałych Rady Gminy z prac w okresie 

międzysesyjnym 

7. Interpelacje i zapytania Radnych. 

8. Trybuna obywatelska. 

9. Rozpatrzenie sprawozdania i ocena wykonania budżetu Gminy Wierzchowo za rok 

2015 – debata absolutoryjna Radnych nad: 

1) sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Wierzchowo za rok 2015, 

2) sprawozdaniem finansowym za rok 2015, 

3) opinią Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie w 

sprawie wydania opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu w 2015r., 

4) wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

Wierzchowo absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2015, 

5) opinią Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie w 

przedmiocie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Wierzchowo z tytułu wykonania budżetu za rok 2015, 

6) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 

2015 oraz sprawozdania z wykonania budżetu za 2015 rok – druk nr 106, 

7) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wierzchowo 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2015 rok – druk nr 107. 

10. Podjęcie uchwał: 

a. w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2016 rok – druk nr 

108; 

b. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Wierzchowo – druk nr 109, 

c. w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia i przyjęcia do 

realizacji planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Wierzchowo na 

lata 2015-2020 – druk nr 110, 

d. w sprawie rozpatrzenia skargi Stowarzyszenia Przedsiębiorczości i 

Inicjatyw NOWATOR z siedzibą w Kaliszu Pomorskim na działania 

Wójta Gminy Wierzchowo – druk nr 111, 



e. w sprawie zaopiniowania projektu planu aglomeracji Wierzchowo – 

druk nr 12. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

12. Komunikaty i sprawy różne. 

13. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 3. 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że Protokół  

z posiedzenia XIX Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 28 kwietnia 2016 roku 

został wyłożony do wglądu w biurze Rady, jak również na sali obrad przed rozpoczęciem 

dzisiejszej sesji i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca zawartych 

w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do protokołu uregulowana została  

w §52 ust. 1-5 Statutu Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie wpłynęła żadna uwaga 

dotycząca zapisów w protokole Przewodniczący Rady uznał przygotowany protokół za 

sporządzony poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. 

Zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu z XIX sesji Rady Gminy? 

 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła Protokół z XIX sesji 

Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 3 porządku obrad i przystąpił 

do realizacji punktu 4. 

 

Ad. 4 

Informacja pisemna Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, stanowi załącznik nr 3 

do nin. protokołu. 

Do przedstawionej informacji nikt nie zgłosił pytań. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął pkt 4 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 5. 

Ad. 5 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz przedłożył Radzie informację na temat prac Rady  

w okresie międzysesyjnym, która stanowi załącznik nr 4 do nin. protokołu. 

Do przedstawionej informacji nikt nie zgłosił pytań. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął punkt 5 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 6. 

 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy o złożenie 

informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 



Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym kolejno złożyli: 

1) Wiceprzewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Dorota Sobczak. 

Protokół Komisji Nr 5/2016 stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

Protokół Komisji Nr 6/2016 stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu. 

2) Przewodniczący Komisji Kultury – Genowefa Rosochowata. 

Protokół Komisji Nr 5/2016 stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu. 

3) Przewodniczący Komisji Rolnictwa – Józef Janicki. 

Protokół Komisji Nr 5/2016 stanowi załącznik nr 8 do nin. protokołu. 

4) Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Ryszard Borowicz. 

Protokół Komisji Nr 5/2016 stanowi załącznik nr 9 do nin. protokołu.  

 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym radni nie złożyli 

interpelacji. 

Na sesji, radni również nie zgłosili interpelacji. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz, wobec braku dyskusji zamknął punkt 7 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 8. 

Ad. 8 

 

W punkcie porządku obrad „Trybuna obywatelska” głos zabrali: 

1. Wiktoria Możdżeń – mieszkanka miejscowości Radomyśl, która: 

• poruszyła sprawę wycięcia topoli przy drodze powiatowej Żabinek – Radomyśl, 

zakupu dla sołectwa Radomyśl urządzeń zewnętrznych do ćwiczeń sportowych lub 

altany na plac rekreacyjny. 

2. Sołtys sołectwa Żabin Alina Kunat zwróciła się do Dyrektora GOKSiT w 

Wierzchowie o ustawienie kosza na śmieci na plaży nad jeziorem Dramienko w 

Żabinie i zdjęcie tablicy na tej plaży „Zakaz kąpieli”. 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Turystyki w Wierzchowie na 

powyższe odpowiedziała, że ze względu na brak środków w budżecie ośrodka 

kąpielisko nie jest przygotowane do sezonu, brakuje przede wszystkim ratowników. 

Ze względów bezpieczeństwa tabliczka „Zakaz kąpieli” nie będzie zdjęta. 

3. Sołtys sołectwa Żeńsko Renata Michalska zwróciła się do Wójta z prośbą o 

zabezpieczenie ruin kościoła w Żeńsku. Ruiny grożą przygnieceniem bawiących się 

tam dzieci. 

Wójt odpowiedział, że zwróci się z interwencją do właściciela nieruchomości. 



4. Sołtys sołectwa Żabinek Jolanta Klonek zgłosiła potrzebę przestawienia przy drodze 

powiatowej Żabinek - Radomyśl istniejącego przy posesji p.Augustyniaka znaku 

„koniec miejscowości” i ustawienia go za posesją p.Klonek w kierunku Radomyśla. 

5. Radna Dorota Sobczak zwróciła z prośbą  do Wójta o podjęcie działań mających na 

celu uporządkowanie terenu placu zabaw w Żeńsku. 

Po wyjaśnieniu udzielonym przez Wójta, że sprawa uporządkowania terenu placu 

zabaw jest na etapie realizacji przy współdziałaniu z sołtysem sołectwa Żeńsko radna 

wycofała swoją prośbę. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 8 

porządku obrad i ogłosił przerwę. 

Przerwa: godz. 10
47

 – 11
00

. 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady, stwierdził, że na sali obrad obecnych jest 

13 radnych i przystąpił do realizacji punktu 9. 

Ad. 9 
 

Wprowadzenia do tematu dokonał Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zastrzegając, że 

absolutorium dotyczy wykonania budżetu, a nie odnosi się do całokształtu działalności Wójta. 

 

Ad.9.1 i 2 

Wójt Gminy Jan Szewczyk podsumował realizację inwestycji w 2015 roku, wymienił między 

innymi: 

- wykonanie zadania pod nazwą „Poprawa efektywności energetycznej budynków Urzędu 

Gminy, Szkoły Podstawowej i Gimnazj7um w Wierzchowie oraz Zespołu Szkół w 

Świerczynie”, 

- przebudowę drogi powiatowej w Wierzchowie ETAP II Wierzchowo-Żabin wraz z 

obejściem kościoła w Wierzchowie, 

- zadania realizowane w ramach funduszu sołeckiego w 2015 roku na kwotę około dwieście 

tysięcy złotych, 

- rozbudowę kaplicy na cmentarzu w Wierzchowie. 

Powiedział, że na bieżąco wspólnie z Radą decydowano o kierunkach strategicznych. Rok 

2015 w wykonanych inwestycjach z pewnością można zaliczyć do udanych. 

Budżet Gminy Wierzchowo w 2015 roku zamyka się następującymi kwotami: 

1. Dochody budżetu w kwocie 14 094 121,00 zł, z tego: 

1) dochody bieżące 12 350 461,00 zł, 

2) dochody majątkowe 1 743 660,00 zł. 

 

2. Wydatki budżetu w kwocie 14 680 942,00 zł, z tego: 

1) wydatki bieżące 12 270 495,00 zł; 

2) wydatki majątkowe 2 410 447,00 zł. 

 

Planowany deficyt budżetu w kwocie 586 821,00 zł, który zostanie pokryty przychodami 

pochodzącymi z zaciąganych pożyczek 586 821,00 zł. 

 

3. Przychody i rozchody budżetu w kwotach: 

1)  przychody 2 018 691,00 zł; 

2) rozchody  1 11 870,00 zł. 



 

4 Rezerwa: 

1)  ogólna w kwocie 30 000,00 zł; 

2) celowa w kwocie 30 000,00 zł z przeznaczeniem na realizację zadań z zakresu 

zarządzania kryzysowego. 

 

Za zgodą Rady Gminy odstąpiono od szczegółowego przedstawiania sprawozdania z 

wykonania budżetu Gminy Wierzchowo za 2015 rok, ponieważ wszystkie Komisje stałe Rady 

Gminy na swoich posiedzeniach szczegółowo analizowały sprawozdanie. 

 

W dyskusji głos zabrali: 

 

1) za zgodą Rady Gminy głos zabrała mieszkanka sołectwa Radomyśl, która 

poinformowała o problemach związanych z budową kanalizacji w Radomyślu – 

przydomowymi oczyszczalniami ścieków. Problemy dotyczą ustalenia numerów 

ewidencyjnych działek i ich właścicieli, przebiegu granic działek, 

2) radny Ryszard Borowicz wyraził zadowolenie z doprowadzonej z Wierzchowa do 

Sośnicy wody, widać różnice w jakości wody. Radny wyraził się również, że nie może 

pogodzić się z wypowiedzią Wójta w kwestii funduszu sołeckiego, który nazwał 

pobożnym życzeniem. Gdyby nie fundusz sołecki nie mielibyśmy wiaty, szkoda, że w 

roku 2017 nie będzie środków w ramach funduszu sołeckiego, na pewno do funduszu 

sołeckiego powrócimy – skomentował radny, 

Wójt radnemu odpowiedział, że nie wystarcza dochodów bieżących na wydatki 

bieżące. 

3) radny Józef Janicki pozytywnie wypowiedział się o zaciągniętych kredytach i 

pożyczkach, ponieważ bez nich nie zrobilibyśmy tego, co mamy. Mamy wszyscy tego 

świadomość. Szkoda, że zabrakło woli Wójta, może też innych osób w sprawie 

budowy boiska w Świerczynie, przede wszystkim trzeba chcieć wybudować – 

wypowiedział się radny, 

4) radny Zbigniew Czyleko uważa, że Gmina wyczerpała możliwości, jeśli chodzi o 

branie kredytów. Unikać i przerwać nakręcanie spirali brania kredytów i pożyczek. 

Radny oczekuje od Wójta wypowiedzi, że kończymy z budową boiska i budowaniem 

kolejnych siłowni terenowych, bo zadłużymy gminę nie do uratowania, 

5) radny Maciej Słomka powiedział, że wiedza na temat jak funkcjonuje gmina jest coraz 

mniejsza, wszystko idzie w różnych, niejednokrotnie nieplanowanych kierunkach, nie 

ma zadań priorytetowych w małych miejscowościach. Niektóre zaplanowane zadania 

spychane są na bok, a pojawiają się inne, należałoby obrać jeden kierunek i tego się 

trzymać.  

Wójt odpowiedział, że trudno przewidzieć na sto procent zadania, które nie są od nas 

zależne, robimy wszystko, co jest możliwe. 

6) radna Genowefa Rosochowata stwierdziła, że Gmina nie ma plaży. Nie wie, dlaczego 

zaplanowane zagospodarowanie plaży nad jeziorem Dramienko w Żabinie nie zostało 

zrealizowane. Optymistycznie wyraziła się do sprawy pożyczek i kredytów 

zaciągniętych przez gminę. Powiedziała, że Rada na inwestycje, za każdym razem 

wyrażała opinię i zgodę, o którą zabiegał Wójt, 

7) radny Zbigniew Czyleko powiedział, że szkoda pieniędzy na inwestycje dotyczącą 

zagospodarowania plaży, ponieważ w jeziorze Dramienko brakuje przede wszystkim 

wody. Jest również duże prawdopodobieństwo, że urządzenia, które zostałyby 

wybudowane zostaną zdewastowane przez wandali – tak było w poprzednich latach. 

Zapytał więc, czy jest sens inwestowania czterystu tysięcy złotych, 



8) radny Ryszard Borowicz – zdaniem radnego rozbudowa kaplicy na cmentarzu w 

Wierzchowie nie była potrzebna, a fundusze unijne dopóki są, należy z nich korzystać.  

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz podsumowując dyskusję, podziękował za 

wszystkie zgłoszone uwagi i opinie na temat zobowiązań gminy, dotyczące pożyczek i 

kredytów, bez których nie da się funkcjonować, ale należy pamiętać, że na ten czas nie 

wystarcza dochodów bieżących na wydatki bieżące. 

 

Ad.9.3 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz odczytał treść uchwały Nr 

XXXVII.144.Z.2016 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z 

dnia 13 kwietnia 2016 roku w sprawie wydania opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

za 2015 rok – załącznik nr 10 do nin. protokołu – opinia pozytywna. 

 

Ad.9.4 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Wierzchowo Dorota Sobczak 

odczytała treść wniosku Komisji Rewizyjnej z dnia 9 maja 2016 roku w sprawie udzielenia 

Wójtowi Gminy Wierzchowo absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2015 rok – 

załącznik nr 11 do nin. protokołu. 

 

Ad.9.5 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz odczytał treść uchwały Nr 

LIII.209.Z.2016 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 

16 maja 2016 roku w przedmiocie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady w 

sprawie udzielenia absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2015 rok – załącznik nr 12 do 

nin. protokołu – opinia pozytywna. 

 

Komisje Rady Gminy Wierzchowo: 

- Komisja Kultury, 

- Komisja Rolnictwa, 

- Komisja Budżetu i Finansów 

pozytywnie zaopiniowały sprawozdanie finansowe za 2015 rok oraz sprawozdanie z 

wykonania budżetu Gminy Wierzchowo za 2015 rok oraz pozytywnie ustosunkowały się do 

wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wierzchowo 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2015 rok. 

 

Ad.9.6 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego za 2015 rok oraz sprawozdania z wykonania budżetu za 2015 rok. 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr 

XX/105/2016 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2015 rok oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu za 2015 rok – która stanowi załącznik nr 13 do nin. 

protokołu. 

 

Ad.9.7 



 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi 

Gminy Wierzchowo absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2015 rok. 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr 

XX/106/2016 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wierzchowo absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2015 rok – która stanowi załącznik nr 14 do nin. protokołu. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz złożył serdeczne gratulacje Wójtowi z tytułu 

udzielonego absolutorium oraz podziękował wszystkim, którzy przyczynili się do realizacji 

budżetu. 

W tym miejscu złożył również najserdeczniejsze życzenia z okazji Dnia Samorządu 

Terytorialnego. 

Wójt podziękował Radzie za udzielone absolutorium, za współpracę i wsparcie. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 9 porządku obrad 

i ogłosił przerwę. 

Przerwa: 12
23

 – 12
40

. 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady, stwierdził, że na sali obrad obecnych jest 

13 radnych i przystąpił do realizacji punktu 10. 

 

Ad. 10 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poddał kolejno pod głosowanie następujące 

projekty uchwał: 

1) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XX/107/2016 w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 

2016 rok – która stanowi załącznik nr 15 do nin. protokołu, 

 

2) Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz odczytał autopoprawkę Wójta Gminy 

Wierzchowo do projektu uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Wierzchowo 

polegającej na wykreśleniu ust. 2 w paragrafie 63 projektu uchwały – załącznik nr 16 

do nin. protokołu. 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 12 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 1 głosie „wstrzymującym się” podjęła 

uchwałę Nr XX/108/2016 w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Wierzchowo – 

która stanowi załącznik nr 17 do nin. protokołu, 

 

3) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XX/109/2016 w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia i 

przyjęcia do realizacji Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Wierzchowo 

na lata 2015 - 2020 – która stanowi załącznik nr 18 do nin. protokołu, 

 

4) Wiceprzewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Wierzchowo odczytała 

stanowisko Komisji w sprawie rozpatrzenia skargi Stowarzyszenia Przedsiębiorczości 

i Inicjatyw NOWATOR w Kaliszu Pomorskim na działania Wójta Gminy 

Wierzchowo, zawarte w Protokole Nr 6/2016 Komisji Rewizyjnej, stanowiące 

załącznik nr 6 do nin. protokołu. 



Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 10 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 3 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XX/110/2016 w sprawie rozpatrzenia skargi Stowarzyszenia 

Przedsiębiorczości i Inicjatyw NOWATOR w Kaliszu Pomorskim na działania 

Wójta Gminy Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 19 do nin. protokołu, 

5) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XX/111/2016 w sprawie zaopiniowania projektu planu aglomeracji 

Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 20 do nin. protokołu, 

 

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz odczytał treść odpowiedzi, które 

wpłynęły do biura Rady Gminy na zgłoszone przez radnych interpelacje. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 11 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji pkt 12. 

Ad. 12 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz odczytał życzenia Senator RP Grażyny Anny 

Sztark oraz Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa z okazji obchodów Dnia 

Samorządu Terytorialnego. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że radny Zbigniew Czyleko 

zwrócił się z ustnym wnioskiem do Przewodniczącego Rady Gminy Wierzchowo o podjęcie 

przez Radę wniosku o zwołanie zebrania wiejskiego w Wierzchowie w celu omówienia 

podziału środków przyznanych sołectwu Wierzchowo na zadania realizowane w ramach 

funduszu sołeckiego w 2016 roku. 

Radny Zbigniew Czyleko poinformował, iż Sołtys, Rada Sołecka Sołectwa Wierzchowo oraz 

Wójt Gminy odmówili zwołania zebrania. 

Sekretarz Gminy Tomasz Suchoński poinformował, że na podstawie § 8 pkt 1, ppkt 3 Statutu 

Sołectwa Wierzchowo, zebranie wiejskie zwołuje sołtys: 

1) z własnej inicjatywy, 

2) na żądanie co najmniej 1/5 mieszkańców uprawnionych do udziału w zebraniu, 

3) na polecenie rady gminy lub wójta gminy, 

4) na wniosek ponad 50% składu rady sołeckiej. 

W związku z niewyrażeniem woli zwołania zebrania wiejskiego przez Sołtysa, Radę Sołecką 

oraz Wójta pozostała możliwość podjęcia wniosku o zwołanie zebrania przez Radę Gminy. 

 

Radny Bogusław Pawłowicz stwierdził, że Rada Gminy nie powinna podejmować decyzji o 

zwołaniu zebrania i nie powinna w tej kwestii wpływać na decyzje Sołtysa i Rady Sołeckiej w 

Wierzchowie, tym bardziej, że środki na zadania realizowane w ramach funduszu sołeckiego 

w 2016 roku zostały podzielone i przegłosowane na zebraniu wiejskim w miesiącu wrześniu 

ubiegłego roku. Pomimo ogłoszeń o zebraniu wiejskim, w zebraniu uczestniczyło tylko 10 

osób. Zebranie wiejskie oraz podział środków odbyły się zgodnie z prawem. Radny 

zasugerował, by radny Zbigniew Czyleko zebrał podpisy 1/5 mieszkańców uprawnionych do 

udziału w zebraniu, lub wystąpił z pismem do Sołtysa i Rady Sołeckiej i nie mieszał do tej 

sprawy Rady Gminy. 



 

W związku z tym, że radni nie zgłosili formalnego wniosku o odrzucenie wniosku radnego 

Zbigniewa Czyleki i sam radny nie wycofał wniosku Przewodniczący Rady Gminy Andrzej 

Kaczorkiewicz poddał pod głosowanie wniosek o następującej treści: 

„kto jest za wystąpieniem do Sołtysa Sołectwa Wierzchowo o zwołanie zebrania wiejskiego 

w Wierzchowie”. 

Za wnioskiem głosowało – 4 radnych, przeciw wnioskowi głosował – 1 radny, wstrzymało się 

od głosu – 8 radnych. 

Wniosek Rada Gminy przyjęła. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 12 

porządku obrad i przystąpił do realizacji pkt 13. 

Ad. 13 
 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący obrad Andrzej Kaczorkiewicz 

o godz. 13
20

 zamknął obrady XX sesji. 

Na tym protokół zakończono. 

 

        Przewodniczący Rady 

        Andrzej Kaczorkiewicz 

 

 

 

 

 

Podpis protokolantów: 

1. K.Misiun  ..…………………. 

2. D.Łukaszewska …………………. 


